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A Magyar Snowboard Szövetség elnökségének 
szakmai beszámolója a 2021. 05. 25-i közgyűlésre 

 
 
Sportszakmai sikerek 
A 2022-es év eleje történelmi jelentőségű sikert hozott a magyar snowboard sport számára, 

hiszent Kozuback Kamilla sportoló megszerezte Magyarország első snowboard olimpiai 

kvalifikációját, majd nemzetközi sporttörténelmet írva rögtön mindhárom freestyle 

versenyszámban is rajthoz állhatott. Legfényesebb eredménye a kiváló 17. hely volt. Ezt 

követően az Európai Ifjúsági Olimpián 1. és 2. helyezéseket ért el, majd a szezont a World 

Rookie Tours Finals győzelmével zárta. 

 

Fricz Botond másik olimpiai aspiráns versenyzőnk szintén remek eredményekkel csillogtatta 

meg tudását, több alkalommal is a legjobb 30 között végzett a világkupákon. Számára 

azonban egészségügyi szempontból sajnos kedvezőtlenül alakult a kvalifikációs időszak, 

(2019/2020-as szezon felkartörés, 2021. márciusában a Világbajnokságon bokatörés) mely 

után a nyári rehabilitációt követően 2021 novemberben folytatta a kvalfikációs versenyzést, 

de sajnos covid megbetegedés miatt a finishben 2 sorsdöntő kvalifikációs versenyt is ki 

kellett hagyjon. Tudásszintje szerint az élmezőnybe tartozik, így számára 

megkérdőjelezhetetlen cél a 2026-os Téli Olimpia. 

 

Az év másik nagy eredménye, hogy Vincze Zsófia személyében üdvözölhetjük az első 

világkupás versenyzőt snowboardcross szakágban. Nagyon magas a nemzetközi színvonal, 

így a világkupa sorozatba való kvalifikáció ezen szakágban külön kiemelkedő sikertnek 

számít.    

 
 
Szervezeti ügyek 
A Magyar Snowboard Szövetség 2021. május 25-i Közgyűlésén értékelte az előző közgyűlés 
óta eltelt időszak tevékenységét. 
 
A jelenlegi elnökség a 2018-as májusi közgyűlésen lett megválasztva.  
Az ügyvezető elnök továbbra is a 2014-ben megválasztott Bordács Miklós. További 
elnökségi tagok Sümegi Péter (2014 óta) és Hartmann János (2016 óta). 
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A 2019. évi rendes közgyűlésen új elnök megválasztására került sor - Zugschwert Szabolcs 
helyére - Bécsy Balázs korábbi elnökségi tag személyében. A megüresedett elnökségi tag 
helyre Bárdosi Gábort választotta a közgyűlés.  
2020 szeptembertől edzők terén szakmai struktúra változtatás történt, a szövetségi kapitány 
pozíció helyett szakágvezető edzők lettek megválasztva: 
Alpin – Sümegi Péter, Freestyle – Györki Balázs, Snowboard cross – Bekényi Ádám 
 
A szervezeti ügyek a 2021-es évben az előző évekhez hasonlóan alakultak, az irodai 
működést továbbra is Némethné Harmat Rózsa főtitkár és Pajor Ágnes asszisztens látta el. 
 
Az évben végzett kiemelt tevékenységek: 
 
Versenyzők 

- Napi szintű kapcsolattartás a versenyzőkkel és szüleikkel 
- Edzőtáborokra, versenyekre utazás, szállás, nevezés, covid teszt, igazolás intézése 
- Versenyzői támogatások nyomonkövetése, pénzügyek kezelése 
- Iskola, eredmény, pályázati, covid igazolások kiállítása 
- Új biztosító partner felkutatása, biztosítási csomag kialakítása, ügyintézés 
- Kozuback Kamillával és Fricz Botonddal kapcsolatos ügyintézések (folyamatos 

személyes/hang hívásos egyeztetések, olimpiai felkészülés, kvalifikáció, kijutási 
ügyintézések, repülőjegy, szállás, nevezés, edző, edzőtábor, szezon terv, 
rehabilitáció…) 

- felszerelés rendelések  
 
Versenyek, rendezvények 

- 2022-es Téli Olimpiával kapcsolatos ügyintézés, szervezés, konzultáció 
- 2022-es (korábbi 2021-es) Téli Európai Ifjúsági Olimpiával kapcsolatos ügyintézés, 

szervezés 
- 2022-es Junior Világbajnokságok ügyintézése, szervezése 
- 2022-es World Rookie Tours Finals ügyintézése, szervezés 
- 2021-es Téli Universiade-val kapcsolatos ügyintézés, szervezés (elmaradt) 
- 2022-es Havas versenyek szervezése: FSOB, World Rookie Tour 
- 2021/22-es Műanyagpályás versenyek szervezése  
- 2021-es Szezonzáró-díjkiosztó 
- 2022-es Top Rider közönségtalálkozó 

 
EMMI, MOB, MPB 
Az EMMI, MOB, MPB felé az alábbi támogatások szakmai és pénzügyi tervezete, pályázati 
anyagainak összeállítása, koordinálása, valamint a pénzügyi elszámolások és szakmai 
beszámolók elkészítése: 

- Sportágfejlesztési stratégia 2021/2022 (pénzügyi és szakmai terv) 
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- Sportágfejlesztési stratégia 2020/2021 (pénzügyi elszámolás és szakmai beszámoló) 
- Versenysport és olimpiai felkészülési terv 2022 (pénzügyi és szakmai terv) 
- Versenysport és olimpiai felkészülés 2021 (pénzügyi elszámolás és szakmai 

beszámoló) 
- Hazai rendezésű nemzetközi versenyrendezés  
- Para Snowboard 2022. évi szakmai és pénzügyi terv  
- Para Snowboard 2021. évi pénzügyi elszámolás és szakmai beszámoló 
- Para Snowboard szakmai koncepció 2022-2024 
- Utánpótlás Edző Program (kérvény, szakmai és pénzügyi terv, pénzügyi elszámolás, 

szakmai beszámoló, valamint az edzőkkel szerződés, szakmai egyeztetés) 
- EMMI felé támogatási kérelmek benyújtása több témában (iskolai program, műanyag 

snowboard pálya beruházás, nemzetközi verseny, versenyfelkészülés támogatás...) 
- NOB Olympic Solidarity szervezeti pályázat (pályázás, kivitelezés, elszámolás) 
- Burton Riglet Program támogatás pályázás, megvalósítás, elszámolás 

Továbbá: 
- szerződések  
- pénzügyek koordinálása 
- konzultációk a szervekkel 
- Gerevich ösztöndíj ügyintézése 
- NOB Olympic Solidarity sportolói ösztöndíj ügyintézése 
- eredményesség és létszám adatok és kimutatások 
- Covid-19 vírussal kapcsolatos jelentések, kérdőívek 

 
Antidopping 

- Magyar Antidopping Csoporttal kapcsolattartás, szakmai 
konferencián/továbbképzésen való részvétel 

- Szövetségi adatbekérő anyag elkészítése (éves) 
- Antidopping tájékoztató (honlapra és versenyzőknek) 
- Versenyzők antidopping koordinálása (holléti nyilvántartás, dopping vizsgálatok 

szervezése) 
 
Szakmai anyagok és szabályzatok 

- Alapszabály aktualizáslása 
- Gazdasági Szabályzat aktualizálása 
- Adatkezelési tájékoztató 
- Antidopping tájékoztató anyag 
- További szabályzatok aktualizálása és megalkotása folyamatban  

 
További tevékenységek 

- Adatszolgáltatás az OSEI felé  
- Sportorvosik koordinálása, ellenőrzése, működtetése 
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- Alapszabály szerinti működési feladatok ellátása 
- Kapcsolattartás és információ szolgáltatás a hazai ill a nemzetközi 

sportszervezeteknek 
- Átigazolásokkal, nemzetiségváltással és tagfelvételekkel kapcsolatos ügyintézések 

 
Kommunikáció 
Magyar Snowboard Szövetség eseményeinek és általános PR kommunikációjának 
tevékenységét a 2021/22-es szezontól Szerencsi Éva vette át. Mellette Pintér László 
segítette a sajtóval kapcsolatos kommunikációt. Elsősorban a folyamatos facebook, 
instagram és sajtó megjelenések voltak előtérben. Megbízási szerződéses kapcsolatban 
állnak a szövetséggel.  
 
Technikai fejlesztés 
2021/22-es szezonban az alábbi eszközök beszerzésére került sor a felnőtt és utánpótlás 
versenyzők támogatására, segítésére: 

- Wax és egyéb felszerelés karbantartó eszközök 
- pályavédő matracok, hosszú stanglik, háló 
- ütvefúró és szár 
- Riglet On Snow eszközpark és kiegészítő kellékek 

 
Irodai apparátus 

A szövetségünknek Magyar Sport Házában bérel irodát, és busz parkolót. A 2021-es év 

közepe óta sikerült raktárat is bérelni az irodaházban a számos eszköz tárolására. 

 
Tagok, egyesületek 
Jelenleg 20 tagszervezete van a szövetségnek.  
 
 
Hazai Sportszervezetek 
 
MOB 
A Magyar Olimpiai Bizottságnál 2016 áprilisa óta Bordács Miklós és 2019 óta Bécsy Balázs 
is képviselte a szövetséget, azonban a MOB-nak a NOB mintájára történő tagszervezeti 
struktúra változtatása miatt a Szövetség közvetlen tagsága megszünt.  Harmat Rózsa főtitkár 
a hivatalos kapcsolattartó. 
 
MPB 
A Magyar Paralimpiai Bizottságnak 2019. januárja óta tagja a szövetség. Sportszakmai és 
pénzügyi területen is a hazai para sportok legmagasabb szakmai szerve. 
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Ösztöndíjak: 
Fricz Botond Gerevich Aladár Sportösztöndíjban részesült a 2021-es évben (116.666 Ft/hó). 
Fricz Botond a Nemzetközi Olimpiai Bizottság „Olympic Solidarity” ösztöndíjában részesült, 
melyet a 2022-es Pekingi Téli Olimpiáig folyamatosan folyósítottak (1250 USD/hó). 
 
 
Utánpótlás Edző Program  
 
Az Emberi Erőforrások Minisztériuma és az MSBSZ között létrejött szerződés alapján 2017. 
áprilisától 7 utánpótlás edző részesül rendszeres havi támogatásban. A 2021. március – 
2022. február időszakban továbbra is sikerült a támogatásra szerződni az EMMI-vel. 
 
A sportág további fejlesztése érdekében a szövetség igyekszik több edzőnek is megadni a 
lehetőséget és segítséget az utánpótlás bázis építéséhez, ezért évente 1-1 ezdő rotálódik 
(régi kikerül, új bekerül) a programba. 
Az Utánpótlás Edző Program keretein belül elkezdődött az edzői erőforrások szintenkénti 
kiépítése, aminek az a célja, hogy a hazai edzőknek alternatívát kínálva tudjuk az összes 
szakágat lefedve eljuttatni a versenyzőinket itthoni erőforrásokkal, szakemberekkel válogatott 
szintig, s onnan nemzetközi szakemberek bevonásával tudjunk további alternatívát kínálni az 
erre érdemes sportolóknak. Ebben együtt dolgozunk hazai és nemzetközi desztinációkban 
szezonálisan dolgozó edzőkkel akikkel így „hub”-okat, kisebb bázisokat építünk ki így hosszú 
távon, ahova permanensen tudnak kijárni a sportolóink. 
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Bécsy Balázs, elnök beszámolója 
 

1. Szervezet 
A 2021-22-es szezonnak változatlan szervezeti feltételekkel vágtunk neki annak ellenére, 
hogy tudtuk sok szempontból – frissen induló Burton Riglet program, 2022 Téli Olimpia 
fokozott kihívásai, Covid19 okozta kiszámíthatatlanság, ... – is soha nem tapasztalt félév 
áll előttünk. Ha egy tanulságot kell levonni a szervezeti kérdésben akkor azt lehet mondani, 
hogy fokozott (és még fokozható) szervezettséggel és fegyelmezettséggel változatlan 
csapattal is képesek vagyunk nagyságrendekkel nagyobb kihívásokat is megoldani a 
korábbiaknál. Fontos lépésnek tartom, hogy sikerült elnökségi döntéssel az évek óta 
változatlan fél állású fizetéssel honorált főtitkári és helyettesi pozíció díjazását „normalizálni”, 
ami részsikert jelent. Emellett sajnos a szervezeti működés továbbra is alul finanszírozott, 
társadalmi munka nélkül működés képtelen lenne. Fontos kihívás. továbbra is a jövőre 
nézve, hogy tudunk a sportágból a sportágért lelkesedő és tenni is akaró fiatalokat 
megnyerni. Emellett markáns megoldandó feladat az elnökségből szakmai és vezetői 
szinten is távozó két fő pótlása. Az elnökségi tagok munkája, hozzáállása nagyban segíti 
a kis szervezet hatékony működését. Kiemelten összetartó a csapat, amely a 
rendezvények alatt mutatja meg igazán, hogy az elnöki tanácsadótól az edzőkig mindenki 
válogatás nélkül segít ott, ahol szükség van a támogatásra. 
 

2. Szakmai stáb 
A szakmai feladatokat továbbra is egy szűk de lelkes csapat viszi a hátán. A szakági 
felelősök megválasztásával – FS Györki Balázs, BX Bekényi Ádám, Alpin Sümegi Péter – 
jó irányt vett az egységek kontrolja és felelőségteljes feladat ellátása. A BX csapat 
dinamikusan épül vissza, a FS csapat színesedik míg az Alpin szakág is kezd újra épülni 
a lelkes vezetőik munkája révén. Ha ebben az ütemben tudjuk tartani a lépést és a covid 
sem tér vissza akkor látványos bővülést érhetünk el a következő négyéves ciklusban. 
Fontos lesz a bővülő utánpótlás programok miatt az UEP támogatás diverzifikálása a napi 
edzői és az iskolai érintetlen közeg megszólítására fektetett munka között. 
 

3. Infrastruktúra 
A szövetség napi működése irodai és adminisztratív szinten megoldott, de évek óta nincs 
komoly előre lépési lehetőség fejleszteni, bővíteni, csak fentartani. Egyik előrelépés ez 
évben, hogy a MS365 felhő szolgáltatását sikerült egy civil szervezetek számára elérhető 
pályázati irányból a szezon végére megújítani, amivel gyakorlatilag kisvállalati szintű 
szolgáltatásra állunk át. A szervezet dokumentumai évekre visszamenőleg kerülnek 
folyamatában fel biztonságos tárhelyre és a rugalmas 21. sz-i távmunka is elérhetővé válik 
így amely a covid-al terhetl időkben különös előnyt jelent most és a jövőben is. 
Sportszakmai szempontból nagy fegyvertény, hogy az IOC Solidarity „Sports 
Development” program keretében sikerült megvalósítani, hogy két szett FIS homológ 
(nemzetközi versenyzésre is alkalmas) 4 állásos bordercross kapu rendszert szerezzünk 
be és a két legnagyobb téli központba – Eplény, Mátraszentistván – telepíthessük őket 
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edzés és verseny megvalósításra. Az eplényi régióval közösen beruházásra kerül „Big Air 
Bag”-et a szezon rendkívül gyenge hóhelyzete és az egyúttal alacsony előző évi csapadék 
miatt nem volt lehetőség beindítani, de továbbra is hiszünk a fontosságában, így megújult 
erővel várjuk a következő szezon lehetőségét erre is. 
 

4. Verseny és élsport 
Kiemelt és soha meg nem élt fordulatokban gazdag szezont zártunk a versenysport 
területén. A magyar snowboard sport történetében először jutott ki magyar sportoló téli 
olimpiára. Kozuback Kamilla nem csak, hogy kijutott 5 világkupa forduló alatt a 
versenytársak 12-15 lehetőségével szemben, hanem a félcsőben való kijutás után mind 
big air mind slopestyle számban is rajthoz állhatott. Előbbiben 17. helyezésével jóval 
meghaladta a saját és a szövetség „elvárásait”, habár maga a kijutás és tisztes helytállás 
is már óriási fegyvertény lett volna. Ez után még egy Európai Ifjúsági Olimpia és egy World 
Rookie Tour arany érmet is sikerült megszereznie, hogy teljes legyen az eredmény lista 
idénre. Emellett nem feledkezünk meg arról sem, hogy Fricz Botond a végsőkig küzdve 
és végül a covid által keresztülhúzott szezonban ugyan a pekingi kvalifikációt nem tudta 
elérni, de élete legjobb szezonját futva top 30-as világkupa eredményeket „szállítva” 
büszkén tekinthet vissza. Ezen felül Vincze Zsófia boardercrossban világkupa indulást érő 
pontokat gyűjtött össze így a következő szezonban már három versenyzőnk mérheti 
össze tudását a világ legjobbjaival. 
 

5. Utánpótlás nevelés 
Ezen a téren a három szakág mind markánsan lépett előre, hogy folyamatosan növekvő 
összetartó szakági közösséget építsenek ki. Sorendben boardercross, freestyle, alpin az 
ágak növekedésének dinamikája. Bíztató eredmények, hatékony edzőtáborok voltak 
részei az évnek. Emellett kiemelten fontos, hogy elindult a Burton Riglet program havas 
lába, azaz Eplénybe több héten keresztül minden hétvégén jelen voltunk a programmal 
toborozva a jövő snowboardosait. Ebben az évben, de már a következő szezonban 
reméljük a covid már engedi majd az iskolai láb beindítását is. Nagyon fontos lenne, hogy 
mindkét irányba aktív, folyamatos tehetség / utánpótlás bevonzást tudnánk ezek által 
biztosítani. 
  

6. Oktatás képzés 
Erős átalakuláson megy keresztül ez a terület, amelyet Sümegi Péter felügyel és 
menedzseli az OKJ-s forma megszűnését illetve a helyettesítő forma felépítését, Második 
éve került megszervezésre a freestyle bírói képzés amire nagy számban jelentkeztek a 
hallgatók, ami mutatja is van igény erre az aktivitásra is. 
 

7. Kommunikáció / partneri kapcsolatok 
A szezont egy személycserével kezdtük, így Tóth Dia helyére Szerencsi Éva került, aki 
gyorsan alkalmazkodott az ú szervezethez. Nagy segítség volt a személye így a Téli 
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Olimpia alatt kialakult erős szabályok ellenére is tudtunk nagyon sok megjelenést 
produkálni változó személyekkel is. 
 

8. Finanszírozás 
Továbbra is nagyon alul finanszírozott a rendszerünk. Az olimpia évére való tekintettel 
kaptunk extra finanszírozást, ami életmentő forrásnak bizonyult a Kamilla olimpiai 
felkészülés sorozata miatt is. 
. 

9. Sportdiplomácia / nemzetközi tevékenység 
A Magyar Sí Szövetséggel sikerült egy korábbi évekhez képest kimagasló kapcsolatot 
kiépíteni mind elnöki és főtitkári szinten is. Elindult az „évtizedek” óta húzódó „FIS pénzek” 
utófinanszírozása, 2021-re 4M forintot és 2022-ben is hasonló összeget várhatunk és 
erősen dolgozunk rajta, ez évről évre kalkulálható és motiváló tényező maradjon. A WSF 
újabb felkéréssel fordult az elnökhöz, hogy a WSF Finance VP pozícióra (pénzügyi 
elnökhelyettes) elfogadja e a meghívást. Még függő státuszban van a kérdés, de nagy 
haladásnak vehetjük, hogy nemzetközi szinten is kalkulálnak velünk és számítanak a 
véleményünkre, munkánkra, ezáltal növelve a nemzetközi térben a láthatóságunkat, 
súlyunkat. 
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Bordács Miklós, ügyvezető elnök beszámolója 
 
Hazai tekintetben ismét egy nem teljesértékű szezont tudhatunk magunk mögött. Az 
elhúzódó pandémiás teher és az enyhe hazai időjárás okozta akadályokkal kellett idén 
küzdeni. Szerencsésen pozitív irányba löket az értékelést a Téli Olimpia és a más nemzetközi 
szereplések. 
Veresnyszezon tervezés szempontjából egy fokkal jobb volt a szezon. Az elmúlt év 
tapasztalatai, az átoltottság és a precízen kialakított szigorú szabályok lehetővé tették a 
pandémia általi kitettség csökkentését. Erre való hivatkozással sokkal kevesebb versenyt 
mondtak le. Inkább a versenyzők fertőzöttségi státusza okozhatott és okozott is problémákat. 
Itthon az enyhe időjárás tizedelte meg a versenyeket, de a legfontosabbakat meg tudtuk 
tartani és minden versenyszámban tudtunk Országos Bajnokot avatni. 
A szezonban az alábbiakat sikerült megvalósítani 

- 2021 novemberében havas edzőtábor Ausztriában. Itt eredményes újítás, hogy a az 
egyesületek edzői együtt tartották a tábort, ezáltal sok új fiatalt sikerült bevonni a 
Szövetség látókörébe. 

- 2021 őszén műanyagpályás kupafutamokra került sor 
- Közösségépítő program keretében felavatásra került Normafán a Vasas 

műanyagpályája. Továbbiakban remek versenyhelyszín lesz. 
- Az alpin, freestyle és a BX csapat többször is tudott havas körülmények között edzeni. 

Mindhárom szakágban létszám és színvonalbeli fejlődés tapasztalható. 
- Olimpiai aspiránsaink augusztustól tudtak résztvenni olaszországi és ausztriai 

edzőtáborokban amerikai és szlovák edzőikkel 
- Novembertől januárig az Olimpiai kvalifikációs versenyek lebonyolításra kerültek. 

Kozuback Kamilla első magyar snowboardosként kvalifikálta magát az olimpiára. Fritz 
Botondnak nem jött össze, korábbi sérülésének és részben decemberi covid19 
fertőzésének köszönhetően. 

- Itthon egy eplényi verseny elmaradt hóhiány miatt, viszont a Pinetime jóvoltából egy 
új versenyszámot, a Banked Slalomot sikerült behozni a szezonba. 

- 4 napos eseménnyé nőtt az FSOB Mátraszentsitvánon, ahol idén először nemzetközi 
versenyt is bonyolítottunk. 

- Kamilla a várakozásokon messze túlmutatóan szerepelt az Olimpián. Némi 
szerencsének és sok szervezői és lobbi munkának köszönhetően, három 
versenyszámban is rajthoz állt, szép helyezésekkel és bíztató versenyzői kvalitásokkal 
képviselve a Magyar delegációt. 

- BX csapatunk is folyamatosan versenyzett. A repertoárban kisebb FIS versenyek, ahol 
ismét egyre nagyobb létszámban a fiatalok értek el bíztató eredményeket, valamint 
Európa Kupa versenyek voltak, ahol rutinosabb versenyzőnyink Vincze Zsófi és 
Brunner Blanka voltak állandó résztvevők fejlődő tendenciát mutatva. Zsófit. FIS 
pontjai jövőre VK szereplésre  

jogosítják. 
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- A covid helyzet javulásával visszatért versenynaptárunkba a MURAUI Havas 
Szezonzáró verseny, ami egyben több versenyszám OB futama is volt.  

- Versenyzőink eredményesen vettek részt a Junior világbajnokságon Freestyle, Alpin, 
és BX szakágban is. 

- Kamilla tavasszal is remekelt. Arany és ezüstérmet hozott az Európai Ifjúsági Olimpiáról 
és megnyerte a World Rookie Tour utolsó versenyét is. 

- Elindult az utánpótlás fejlesztését célzó Burton Riglet program 
- Sikerült előre lépni kommunikáció terén, egy aktívabb közösségi média jelenléttel és 

a sajtóval való kapcsolatban is. 
Ez a felsorolás egyértelműen látványosabb a tavalyi listánál. Ennek hátterében egy erősebb 
szervezeti munka, a szakágak önálló fejlődése, valamint az a szerencsés momentum áll, 
hogy Kozuback Kamilla augusztustól magyar színekben versenyez és ez egybeesik az ő 
robbanás szerű fejlődésével. 
Róla is pár szót. 
Különösebb elvárások, vérmes remények nélkül vágtunk bele és vittük végig Kamilla 
honosítási folyamatát. Magyar gyökerei megkönnyítették a rendszerbe való illeszkedését. 
Augusztusban látott, edzéseiről készült videói engem már bizakodással töltöttek el, de még 
mindig nem 2022-es olimpiai szereplés lebegett előttünk csak egy tehetséges fiatal 
versenyző. November tájékán vetődött fel bennem a gondolat, hogy mi van, ha ő lesz a 
befutó. Végül, némi szerencsének köszönhetően – ez már kijárt nekünk - így történt. Itt 
Kamilla tehetségén és sportolói munkája mellett szeretném kiemelni annak a kiemelkedő 
háttér munkának a jelentőségét, amit kollégáink Harmat Rózsa és Pajor Ágnes végeztek, 
mert enélkül nem ment volna. Szintén fontos tényező volt Kamilla szüleinek Briginek és 
Jeremynek, valamint a MOB részéről Dósa Viktória odaadó munkája. Köszönjük Nekik! 
Néhány szó Botiról! 
Nem jött ki a lépés az Olimpia szempontjából. A nagyon erős Szövetségi és családi 
támogatás is kevés volt mos a néhány kedvezőtlen körülménnyel szemben. Bízom benne, 
hogy némi pihenés után Boti újult erővel csatol ismét deszkát és a tapasztalatokkal felvértezve 
gyűjtögeti a VK pontokat. 
 
A 2021-2022-es szezonban partnereink voltak: 

• Mátraszentistváni sípark 
• Eplényi Síaréna 
• 4 seasons műanyag sípálya 
• Vasas síklub és műanyag sípálya 
• Store 13 

• Marosport Kft. 
• Nitro snowboards 
• Pinetime 
• Britta 
• Neumann labs 

 
Összességében sokáig emlékezetes szezont zártunk 2022 tavaszán. 
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Hartmann János, elnökségi tag beszámolója 
 
A 21-22-es szezonban már egész jól alkalmazkodtunk a járvány hullámaihoz, sikerült 
megtartani több versenyt is és egyéb olyan rendezvényt ami a nagyközönségnek szólt. 
 Mivel az előző 20-21-es szezonban rengetegen csak a hazai terepeken tudtak 
snowboardozni, ez a tény sok olyan dolgot hozott felszínre amivel, úgy gondoltuk, ha 
foglalkozunk nagyobb mértékben segíthetjük a hazai snowboard sport fejlődését. 
A szezon előtti nyáron indítottuk el a megbeszéléseket a Big Air baggel kapcsolatban, ami 
alapvetően amúgy is már a Szövetség hosszú távú tervei között szerepelt, de most úgy tűnt 
jön egy lehetőség az Eplény vezetőségén keresztül amivel akár erre a szezonra tudunk Air 
Bages edzési lehetőséget biztosítani. Ez a része sajnos nem valósult meg de arra jó volt, 
hogy ennek kapcsán átbeszéltünk olyan kérdéseket, lehetőségeket amik egy későbbi Airbag 
beruházásnál (vagy annak támogatásánál) már hasznunkra válhatnak. 
Rengeteget fejlesztettünk Eplényben a Szövetség és a Pinetime jóvoltából. A snowpark 
elemei új csúszó felületeket és oldalsó borításokat kaptak, gyakorlatilag teljes felújítás történt. 
A Parknak épült egy saját „Shaper Ház” amelyben a szerszámok, eszközök tárolására van 
lehetőség, ez a rendezvények körüli munkát is jelentősen megkönnyítik a szervezőknek is. 
A Szövetség a szezon előtt rendelt a Snowpark részére (és egyéb havas szövetségi 
rendezvényekre) biztonsági felszereléseket hálókat, stanglikat és szivacsokat amikre már 
nagyon nagy szükség volt, és a FSOB-n is jó hasznát vettük. 
Kiemelt rendezvény volt amit már régóta terveztünk, a Banked Bakony, amit a WSF Banked 
Tour magyarországi állomásaként tudtunk megszervezni. A rendezvénybe a Szövetség is 
rengeteg munkát tett bele, és a fő támogató a Pinetime sem kímélt pénzt és időt a 
rendezvényre, aminek meg is lett az eredménye. Az utóbbi 10 év legjobb hangulatú 
eseményét sikerült tető alá hozni. 
Rendezvények tekintetében szintén örvendetes, hogy a Freestyle Workshopok és a Freestyle 
Coaching visszatértek a szezonban, ha nem is 100%-osan de újra indultak a 
kezdeményezések. 
 
A következő szezonokra hosszútávú tervként mindenképp a szövetségi tréning központ 
létrehozását, vagy valamilyen formában a folyamat elindítását gondolnám. Illetve ehhez 
szorosan kapcsolva a Big Air bag edzési lehetőség megteremtését, első körben a havas 
szezonban, aztán a nyári időszakban, hasonlóan az ausztriai Banger Parkhoz és hasonló 
sport létesítményekhez. Fontos lenne ezekből néhányat meglátogatni, a működésüket 
megnézni, ötleteket gyűjteni amit átültethetünk a hazai snowboard sport fejlesztésébe. 
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Sümegi Péter, elnökségi tag beszámolója 
 
A 2021-es szezont oktatóképzés szempontjából a COVID járvány okozta nehézségek 
ellenére sikeresen zártuk a Lachtali vizsgatáborral, majd a későbbi Mátraszentistváni, illetve 
Budapesti pótvizsgákkal. Az utolsó OKJ-s képzésünk, amit a Testnevelési Egyetemmel és a 
Síoktatók Magyarországi Szövetségével karöltve folytattunk, 2021. szeptemberében zárult le 
a sikeres Snowboard oktatói záróvizsgákkal, melynek következményeképpen újabb 11 
sportoktatóval lett gazdagabb a sportágunk.  
Az oktatóképzés területén újabb kihívásoknak néztünk elébe, miután az állam hivatalosan is 
megszűntette az Országos Képzési Jegyzék alapján történő képzéseket (OKJ) és helyét egy 
újonnan felépülő, de lényegét tekintve a régi alapokon nyugvó, Felnőtt Szakképzési és 
Felnőtképzési rendszereket hoz létre. Ennek egyedisége, hogy a képző rendszerek teljesen 
elkülönülnek a vizsgáztatás rendszerétől, így a jövőben akkreditált, de a Szövetség által 
kontrollált, szakképzők lesznek, illetve tőlük teljesen független vizsgaközpontok, ahol a 
Szövetség ellenőrzési jogköre szintén előírás. 
Az egész képzési rendszer szakmai alapjainak felépítésére a Szövetséget és ezen belül 
jómagamat kértek fel a TF részéről, akiket pedig az Emberi Erőforrások Minisztériuma bízott 
meg. Tehát lényegében az állami szabályozás alapjait a sportok területén a Testnevelési 
Egyetemre és azok kapcsolati rendszerére bízták. Ez alapján 2021. novemberében összeállt 
az állami szabályozás keretrendszere, illetve Programkövetelménye (PK), majd miután ezt az 
állam hivatalosan is elfogadta, utána készült egy ennek megfelelő képzési keretrendszer a 
TF-nek, majd egy újabb verzió a program akkreditálására. Jelenleg ott tartunk, hogy a 
Snowboardoktató és Snowboard edző képzés akkreditációja folyamatban van. Sportágunk 
az elsők között adta le az anyagait, tehát most a többi sportág akkreditációjára várunk, hogy 
2022. szeptemberében újra elindulhassanak a TF-en. 
Mindeközben Országos vizsgaközpontok alakultak, amik az állami szabályozás szerint nem 
kerülhetik meg az sportági Országos Szakszövetségeket, így minket sem. Tehát sorban 
veszik fel velünk a kapcsolatot a jövő vizsgaközpontjai, hogy a vizsgáztatói jegyzékükbe 
vegyék fel az MSBSZ által elfogadott szakembereket. Illetve a vizsgáztatási rendszerük az 
MSBSZ által elfogadott legyen. Az utóbbi időben a Budapesti Kereskedelmi és Iparkamara, 
a Testnevelési Egyetem, illetve jelenleg a Győri Egyetemmel jönnek létre a megállapodások.  
Az oktatóképzés az alapképzés kiesésével nem állt le teljesen. 2021. novemberében 
elindítottuk a Snowboard oktató**-os továbbképzésünket, ahol első körben 5-en tettek 
sikeres vizsgát a Technikai modulban. Még további 2 fő modul van nekik hátra (amiket már 
részben teljesítettek – szakági, lavina kurzusok), amit ha sikerrel teljesítenek megkapják a **-
os (IVSI) minősítést. 
Tehát oktatóképzés területén reméljük mihamarabb újra indulhatnak a képzéseink, hogy 
egyre több képzett szakemberünk legyen a pályákon. 
 
A versenysportunkban szervezeti szempontból szépen alakult a szakágaink szétválása. 
Tisztában látható az építkezés, ami jelenleg zajlik most már mindhárom főbb szakágban. 
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Bekényi Ádám hosszú ideje tartó lelkes BX csapatépítése igencsak beérni látszik. 
Nemzetközi szinten mérhető versenyzőink mögé egy komolyabb méretű utánpótlás csapat 
is felfejlődött. Györki Balázs freestyle csapata is szépen fejlődik és bővül, főleg a 4 évszakos 
felkészülési programnak és a folyamatos csapatépítésnek köszönhetően. Hosszú évek után 
az alpin szakág is új lendületet kapott. Vannak fiatal lelkes alpin versenyzőink, akikből 
reményeim szerint 2-3 éven belül egy komoly összetartó csapatot lehet építeni nemzetközi 
versenyzésre. 
Az alpin szakág 2021. nyári erőnléti felkészülése részben egyénileg, részben a Tatai 
edzőtábor alapján történt, amelynek kimenete, kontrollja a szokásos szeptemberi erőnléti 
felmérőn zajlott, ahol most először gyógytornász segítségét is kértük funkcionális felmérés 
miatt. A szezon két részre határolódott el, a 2021. december végéig tartó időszakra és a 
2022. áprilisáig tartó időszakra. A szezon első felében a fő versenyünk a 2021-es Luzerni 
Universiade volt, amire a felkészülésünket egy észak olasz edző, Georg Rabanser 
támogatására alapoztuk Schnallstalon. Az edzőtáborok kiválóan alakultak, rendkívül sok új 
információval, új eszközök tesztelési lehetőségével és felszerelés fejlesztéssel lettünk 
gazdagabbak. A betervezett felkészülési versenyeink végül okafogyottá váltak, a korona vírus 
járvány miatti Universiade törlés miatt. Decemberben azért még pótlólag egy kisebb 
Csehországi versenyen részt vettünk Hrustinszki Tamással – akivel az Universiadera 
készültünk. 
Mindeközben kiváló kis műhelymunkáknak köszönhetően több alpin snowboardos is 
képződött. Pátkai Marcell Szabó Marcellt készítette, Jelisztratov Szergej pedig évek óta a 
Farkas gyerekeket képezte. Bocsi Levente pedig hol hozzám jött segítségért, hogy a Farkas 
gyerekekkel tartott. A szezon első felében össze is jött egy Kapruni edzőtábor, ahol Bocsi 
Levi és Szabó Marcell jött ki edzeni. Sajnos ott Marcell a kezét törte így idejekorán fejezte be 
az edzőtábort, de a lelkesedése nem csökkent. Hrustinszki Tominak sajnos a törlésre került 
Universiade viszont annál komolyabb motiváció vesztést okozott, így ő a szezon második 
felében a nemzetközi készülést teljesen abbahagyta és kizárólag a magyarországi 
megmérettetésekre ment el. Az utóbbi időben megszokott rapszodikusan változó 
körülmények mellett nehéz folyamatosan tartani a tüzet sportolókban. Szerencsére a szezon 
második felére Szabó Marcellnak és Farkas Zolinak is megmaradt a motivációja, így a Farkas 
család rendszerint látogatta az Osztrák kupasorozat állomásait, Marcell egyénileg, Pátkai 
Marcell, Georg Rabanser és az én irányításom alatt is több edzőtáboron vett részt. Bocsi 
Levi is csatlakozik a Magyar helyszínek adta versenyekhez, edzésekhez. A fiatalok egyre 
ügyesebbek és egyre nagyobb nemzetközi versenyzői tapasztalat van a lábukban, ráadásul 
a sportra való nyitottságuk mellett a technikai hátterüket is egyre fejlesztik. Tehát jó úton 
haladunk, amire a legjellemzőbb ékes bizonyíték, hogy a Muraui korosztályos alpin 
versenyeken, ahol indult alpin rider, szinte mindenhol alpinosok foglalták el a dobogó legfelső 
fokát, de legalábbis a dobogón mindenképpen ott álltak. Fejlődünk, motiváltak vagyunk, 
hajlandóak vagyunk energiát befektetni a fejlődésért, vannak jó külföldi kapcsolataink 
tudásanyagra és eszközökre is. Hamarosan indulunk az ifjúsági világbajnokságra, tehát 
lényegét tekintve nagyot léptünk előre a Magyar Alpin Snowboardozás újjáépítésében. 
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Bekényi Ádám, Snowboard Cross szakágvezetőedző beszámolója 
 
Az idei szezonban hosszú idő után sikerült túlszárnyalnunk a kitűzött céljainkat. Az elmúlt 
versenyidőszakokhoz képest jóval többet tudtunk havon edzeni és versenyezni. Elértük azt, 
hogy ismét magas létszámú gyerekcsapattal járjuk Közép-Európa versenyeit, síterepeit. 
Régóta dédelgetett álmunk vált valóra azzal, hogy Vincze Zsófia elérte a Világkupához 
szükséges FIS pontokat, valamint Brunner Blanca mellé két fiatal versenyzőnk (Marosvölgyi 
Márkó, Barabás Bálint) is kiharcolta az Európa kupákon való részvételt.  
Az idényt ismét a tatai edzőtáborral kezdte csapatunk, ahol szép számmal érkeztek új 
versenyzők is. Már ebben az időszakban elkezdtük beépíteni őket a már meglévő 
csapatunkba.  
Az első havas edzőtáborba idén első alkalommal meghívtuk a három legaktívabb snowboard 
iskola oktatóit és legügyesebb tanítványait. Így együtt kezdhettük el az alapozó havas 
edzéseket. Nagy sikere volt a tábornak, mely révén a későbbi külföldi versenyeken is elég 
nagy létszámú csapattal tudtunk utazni. A versenyzők mellett a három oktató is rengeteget 
tanult a snowboard cross világáról, amit reményeink szerint a későbbiekben kamatoztatni 
tudnak majd.  
A vírushelyzet miatt elég nehéz volt megszervezni, és lebonyolítani az edzőtáborokat és a 
versenyeket. A második, flachaui edzőtábort követően szinte minden hétvégére sikerült 
valamilyen havas eseményen – versenyen, edzőtáborban – részt vennünk a csapattal. 
Mind a négy cseh kupafutamra eljutottunk hol kevesebb, hol több versenyzővel(Moninec, 
Viktovice, Dolni Morava I., II.). Ebben a szezonban inkább junior versenyeken indultunk a 
megfelelő FIS pontok elérése érdekében. Tervünk sikerült, hiszen a következő idénytől három 
fővel vehetünk részt az Európa kupa küzdelmein. 
  
Vincze Zsófia az osztrák csapattal több rangos versenyen indulhatott, melyek egyikét (Passo 
San Pellegrino FIS Junior verseny 1. hely 110 FIS pont) megnyerte. A győzelem mellett igen 
kimagasló Európa kupa eredményeket is elért (Grasgehren Európa kupa 8. hely 83.20 FIS 
pont), melynek köszönhetően jövőre a Világkupában indulhat. Várhatóan az első világkupa 
versenye decemberben Montafonba lesz majd. 
A fiatal versenyzők beépítése nagyon jó sikerült. A legfiatalabb versenyzőn 2012-es 
születésű, azaz még csak tíz esztendős. A csapat jelenleg 15-16 főből áll. A szülői háttér 
stabil, a versenyzők nagyon motiváltak. A következő, 2022-2023-as idényre szeretném, ha 
megszilárdulna a csapat, és folytatnánk a megkezdett utat.  
Jövőre Tóth Emma is a junior csapatot erősíti, aki ebben a szezonban 6 korosztályos (Rookie) 
FIS versenyéből 6 alkalommal jutott a döntőbe amiből ötször a dobogón végzett (egy 
alkalommal győzött). Véleményem szerint nagy jövő áll előtte, nagyon tehetséges versenyző. 
Szülei teljes mellszélességgel támogatják. A jövő évi junior világbajnokságon lehet kvalifikálni 
a 2024-es YOG-ra. Két versenyző (Tóth Emma, Barabás Bálint) is aspiráns arra, hogy 
méltóképpen képviseljék hazánkat ezen a rangos eseményen. Jövőre a fő célkitűzésünk az 
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lesz, hogy a két versenyző minél több versenytapasztalatot gyűjtsön, és a junior VB-n minél 
előkelőbb helyen végezzen.  
A szezon záró, egyben legrangosabb versenye a Junior Világbajnokságot Svájcban, a 
világkupa egyik helyszínén Veysonnaz-ban rendezték meg. A pálya a szokásosnál jóval 
összetettebb és nehezebb volt. A világkupa pályát változtatás nélkül meghagyták. Ennek 
ellenére versenyzőink szépen helyt álltak, és Vincze Zsófia révén egy előkelő 13., Brunner 
Blanca pedig a nagyszerű 17. helyen zárta a versenyt.  
Számomra nagyon pozitív előjelű az elmúlt szezon, hiszen rengeteg új versenyzőt sikerült 
beintegrálni csapatunkba, sok fiatal ismerkedett meg e gyönyörű szakággal és nem utolsó 
sorban az eredmények is javuló tendenciát mutatnak mind helyezésben mind FIS pont 
átlagban. Mindezeket mérlegre téve jövőre szeretném, ha megismételnénk, vagy 
túlszárnyalnák ezt a versenyidényt. 
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Sümegi Péter, Alpin szakágvezetőedző beszámolója 
 
1. Tervek, elképzelések, alapok a szezont megelőzően  
Az elmúlt években néhány fiatal versenyző mutatott némi érdeklődést az alpin 
snowboardozás iránt. Ezeket a fiatalokat kellene összeszedni, csapattá kovácsolni, megfelelő 
célokat adni nekik. Rövidtávon a gondolkodást, az életfelfogást tanítani nekik, a technikai 
fejlődés legyen az elsődleges cél, ne az eredményességi mutatók, középtávon olyan 
versenyeket látogatni velük, melyek elindítják a fantáziájukat, amik megmutatják nekik az 
irányokat, nem demoralizáló, viszont motiváló számukra, hosszútávon türelmet gyakoroljanak 
és lépcsőfokról lépcsőfokra gondolkodjanak, közben pedig folyamatosan fejlesszék a 
képességeiket, technikai hátterüket, erőnlétüket.  
A nyár rapszodikussága mindehhez egyéni felkészülést biztosít, a tatai edzőtáborban és az 
erőnléti felmérőn csak kontrollálni tudjuk a nyári felkészülésük eredményességét. A 
2021/2022-es szezon erőnléti felmérőjére ezért gyógytornász segítségét is kértük, aki rövid 
szakvéleményt formált meg a versenyzőkről, de ennek csak akkor volna értelme, ha mindezt 
egy további közös munka, céltudatos erőnléti és koordináció fejlesztéses edzés is követné. 
A versenyzők egy közepes erőnléti felkészültséggel álltak neki az idei szezonnak. Két fő 
versenyünk volt betervezve az alpin csapattal, a 2021. decemberére halasztott Universiade 
Hrustinszki Tamás versenyzésével és a 2022. március végi junior világbajnokság Szabó 
Marcell és esetleg Farkas Zoltán részvételével.  
A szezont 3 részre bontottuk fel:  

- Felkészülés 
- A szezon gerince  
- Szezonzárás, pontvadászat  

 
2. A 2021/2022-es szezon alakulása 
- Felkészülés (2021. december 31-ig) 
A szezon első harmada a felkészülésről szólt. Ebben szépen kirajzolódott, hogy az általam 
elképzelt úton – miszerint egy észak olasz edző, Georg Rabanser irányítása alatt készülünk 
– Hrustinszki Tamás haladt, a Farkas család Jelisztratov Szergej irányítására hagyatkozott, 
míg Szabó Marcell Pátkai Marcellal kezdte meg a munkát. 
Hrustinszki Tamással egyértelmu ̋célunk a 2021. decemberi, Luzerni Universiade volt. 2021. 
októberében meg is kezdtük a felkészülésünket Schnalstalon Georggal. Hihetetlenül 
lényegre törő, napra kész információkkal bíró, hiteles edzőre ismertünk Georg személyében. 
Ráadásul nem titkolt célom volt az ő beiktatásával, hogy az ő kapcsolati rendszerét használva 
egészen más szintu ̋technológiákat is találkozhassunk (tesztelhessük őket) mind bakancsok, 
platnik, deszkák terén. Georgban egy elkötelezett, lelkiismeretes, segítőkész edzőt találtunk. 
Nagy motivációt jelentett ez mindkettőnk számára. Az utóbbi évek technikai fejlődése 
nagyban megváltoztatta a snowboard technikai csúszás alapjait is, amiket igyekeztünk helyre 
rakni.  
Ennek alapjaira építve Szabó Marcellék is látták a potenciált a fejlődésre, amire Bocsi Levente 
és Pátkai Marcell is nyitott volt. A két fiatallal, Szabó Marcellel és Bocsi Levivel éppen ezért 
2021. októberében kimentünk Kitzsteinhornra edzeni a Georgtól hallott alapokra építve. 
Marcell sajnos az első napon eltörte a kezét, Levi viszont szépen végig dolgozta a három 
edzés napot. Majd 2021. novemberében visszamentünk Schnalstalra Georghoz, mint a 
felkészülésünk tuz̋ött kapus elemeit építendő. Pátkai Marcell Szervánszky Zsolttal történő 
felkészülésük miatt már a helyszínen volt, így 2 közös edzésnapjuk is volt Georggal, amibe 
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mi is becsatlakoztunk Hrustinszki Tomival. Egy teljesen nemzetközi csapatba csöppentünk a 
korona vírus járvány 4. hullámában. Japánokkal, koreaiakkal, ukránokkal, csehekkel, 
lengyelekkel és persze olaszokkal közösen készültünk. Tanulságos, építő volt, minden 
edzőtáborunkból újabb és újabb információkkal tértünk haza, közben fejlesztettünk a 
technikai hátterünket bakancsokkal, platnikkal, deszkákkal, stb.  
 
- A szezon gerince (2022. január 1. – március 15.)  
A szezon gerincében számtalan verseny lehetőség volt, nehéz volt optimalizálni melyiket 
válasszuk ki, melyikre tudunk összerakni egy megfelelő méretu,̋ motivált megbízható 
csapatot. 
A második szakasz első versenyére a Haus im Ennstali junior versenyre Szabó Marcellék 
saját szorgalomból mentek ki. Többnyire önálló felkészülésük mellett Pátkai Marcellal 
készültek. A Hausi verseny jó tapasztalat szerzés volt, láthatták a nemzetközi szintu ̋ junior 
mezőnyt. Majd Pátkai Marcival készültek Ausztriában, ahonnan átutaztak Dolni Moravába, 
ahova eredetileg Hrusi Tomival érkeztem volna, de akkorra már a többedik kihátrálását 
mutatta be a szezonba, így végül csak egyedül csatlakoztam a Pátkai – Szabó duóhoz. A 
verseny jól sikerült, a cseh szervezés fenomenális volt, a versenyzői mag összetétele ideális, 
számunkra tökéletes volt. Élvezhető építő jellegu ̋ versenyek voltak. Szabó Marcell meg is 
csúszta a válogatottsághoz szükséges minimum pontot. Ahogy Pátkai Marcell és jómagam 
is. Kezdett egy használható magyar csapat összeállni, aminek alapjait a régi motorosok 
adhatják és amire a fiatal versenyzők felkapaszkodhatnak, támaszkodhatnak. Pátkai 
Marciban és bennem is muk̋ödnek az edzői, támogatói szerepkörök, tudunk tanácsokkal, 
edzői instrukciókkal szolgálni, ha ennek alapjait Georg megreformálja, egy kifejezetten stabil 
csapatunk lehet.  
A szezonban tapasztalható muk̋ödésünkre úgy tun̋t, a Farkas család is aktivizálja magát. 
Elkezdtek önállóan SBAC (OÖ - Felső osztrák) versenyeket látogatni, ahol korosztályos 
szinten igen szép eredményeket értek el. Időközben sajnos az Eplényi versenyek a hóhiány 
miatt elmaradtak, majd számomra Franciaországból hazatérve a második korona vírus 
fertőzésem miatt a Mátraszentistváni Magyar Bajnokság is elmaradt. Viszont az FSOB-n 
látható eredmények elég jól igazolták, hogy az alpin snowboardosok szépen lassan 
visszaveszik az uralkodást a szlalom számok felett, ahogy ez technikailag indokolt is. 
Korosztályos szinten igen komoly verseny kezdett kialakulni az alpinosok között a dobogó 
legfelső fokáért.  
A kötelező 10 nap kihagyás után újra Olaszországba vettük az irányt immáron Szabó 
Marcellel és Farkas Zolival. (Bocsi Levi is csatlakozott volna a csapathoz, de ők ennek 
jelzésével az utolsó pillanatig kivártak, így már Levi utazását nem tudtuk megoldani, így ő 
itthon maradt, de a tendencia igen bíztató számunkra). A 2022. február 17-24. 
edzőtáborunkba volt egy Vilnössi pénteki parallel szabadedzés, 2 versenynap és 4 edzésnap 
Georg Rabanserrel. A Vilnössi edzésnapon még érezhető volt a fiatalok megilletődöttsége, 
ott realizálták talán életükben először, hogy „itt mindenki tud komolyan snowboardozni”. Végül 
őket korosztályos olasz versenyen indítottuk és egyedül én indultam a nyílt FIS mezőnyben. 
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Miután Georg is a helyszínen tartózkodott már ott is megindult egy kisebb közös munka. A 
versenyek jól sikerültek, fontos tapasztalatokkal lettünk mindannyian gazdagabbak, majd ezt 
követően Val Gardenán edzettünk 4 napot, ami kimerítő volt fizikálisan, de közben 
mindannyian teszteltünk mindent, kameráztak/elemeztek minket, újabb technikai 
fejlesztésekben részesültünk, ráadásul 1-2 nemzetközi versenyzővel is közösen edzettünk. 
A fiatalok egy igen komoly inputot kaptak, rendkívül motiváltak és feltöltöttek lettek, 
hihetetlenül sok új információhoz jutottak, ami már ott is, de a szezon hajrájában pedig 
kifejezetten látszott kikristályosodni. Farkas Zolit és Szabó Marcellt hazavittem, de jómagam 
kint maradtam dolgozni Koralpen, ahonnan munka után meg tudtam látogatni a Simonhöhei 
FIS versenyt.  
Számomra addigra állt össze a technika mind a fejemben, mind a lábamban, mind a lábam 
alatt. Ott nagy komforttal, stabilan versenyeztem, de sajnos a második futamomban 
megsérültem, aminek következményeképpen az alpin versenyzést majd 1 hónapig 
szüneteltetnem kellett.  
Az utóbbi évek MSBSZ politikája – miszerint az országos bajnokságok hazaköltöznek és 
Murau súlya megszun̋ik – és az egyik legfrekventáltabb hét révén a március 15-ei Bajnokság 
versenyeit sajnos ki kellett hagyjam, de az eredményeket követve jól érzékelhető, hogy egy 
igen komoly, muk̋ödőképes építkezés indult be az alpin snowboardozás terén. Minden lesikló 
számban, korosztályban, ahol alpin snowboardosok indultak, ők domináltak. A fiatalok még 
időeredményeiket tekintve elmaradnak az idősebb, tapasztalt generációtól, de motiváltak és 
jó úton haladnak, hogy utolérjenek bennünket, mi kapcsolati tőkénkkel, edzői tanácsainkkal, 
eszközeinkkel azon vagyunk, hogy ez minél előbb megtörténjen.  
 
- Szezonzárás, pontvadászat (2022. március 16. – április)  
A fiatal versenyzőkkel és szüleikkel folyamatos kapcsolatot próbálunk fenntartani, amin 
keresztül igyekszünk motiválni, építeni őket. A fiatalok a szezon gerincében sokat fejlődtek 
és fejlesztettek a technikai hátterükön, kapcsolati tőkéjük fejlődött, már csak a szezonvégén 
kellett volna learatni a szezonban elvégzett munka gyümölcsét.  
Farkas Zoliék, Hrusi Tomiék, Bocsi Levi, Pátkai Marcell Muraut kimaxolták, de ezzel nekik 
nagyjából le is zárult a szezon. Farkas Zolinak tanulmányi okai voltak, a többiek egyszerue̋n 
zárták a szezont. Szabó Marcellel készültünk a Junior VB-re, amire a következő felkészülési 
tervet alkottuk meg közösen. Schnalstali junior FIS verseny, 4 nap edzőtábor Georg 
Rabanserrel Val Gardenan, 1 nap pihenés után velem eljön Gerlitzenre az osztrák 
Bajnokságra, majd 1 nap pihenést követően utazunk Chiesa in Valmalencoba a junior VB-re. 
A felkészülés hajráját egyénileg, Szabó Attilával meg is indították Marcellék. Elindultak a 
Schnalstali junior versenyen, ahol Marcell néhány hibát leszámítva elég bíztatóan ment. Majd 
ezt követően átmentek Val Gardenára Georggal edzeni, ahol együtt edzettek a később junior 
világbajnok Miki Tsubakival. Elmondásuk alapján igencsak építő volt az edzőtábor, jómagam 
is tapasztaltam, hogy Marcell technikailag eszméletlen sokat fejlődött, illetve egy új GS lapot, 
platnit is bevásároltak a már megvett Mountain Slope bakancsuk mellé. Tehát tényleg komoly 
motivációjuk van a fejlődésre és a versenyzésre.  
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Viszont a gerlitzeni osztrák bajnokságot energia takarékosság miatt kihagyták, így oda 
egyedül mentem ki, ahol végül teljesen véletlenül Sticóval együtt versenyeztem. A gerlitzeni 
pálya rendkívül nehézre volt tuz̋ve, széles, jeges, technikailag nehéz tuz̋és volt méltó az 
osztrák bajnokság színvonalához. Érezhetően sok volt az az 1 hónap kihagyás a sérülés 
miatt, illetve hiányzott az edzőnk motiváló útmutatása, de akkor még úgy gondoltam, hogy 
ez a szezonzáró pontvadászat első újra készítő versenye, mert ezt követően még vagy az 
olasz vagy a bolgár bajnokságra még kimegyünk pontokat vadászni. Sajnos tévedtem.  
Az osztrák bajnokságot követően utaztunk ki a Chiesa in Valmalencoi junior Világbajnokságra. 
Szabó Marcell kipihenve a családjával érkezett. Nagyon motivált volt és szinte kicserélték a 
legutóbb látottak óta. Új felszerelés, jóval magasabb szintu ̋technikai repertoár, erős családi 
háttér, ideális körülmények. Edzőként átvettem a hivatalos szállásunkat, regisztrációnkat, az 
online meetingen befoglaltam a másnapi hivatalos edzés ablakunkat, felkészítettem Marcellt 
a másnap várható programból. A nemzetközi edzők közössége pozitívan, támogatóan 
fogadtak. Nagyon sok kapcsolatot építettünk az osztrák, olasz, svájci, cseh, bolgár, ukrán, 
kazah, görög csapattal. A TC meetingeken képviseltem Marcell érdekeit, nap végén 
készítettem elő a deszkáit a versenyekre, az edzéseken tuz̋tem a többi edzővel, kameráztam, 
egyeztettünk a technikai elvárásokról, pályát néztünk, stb. Marcell teljes mértékig partner volt 
az együttmuk̋ödésben, figyelmes, koncentrált volt, igyekezett a legjobbját adni, de 
értelemszerue̋n a nemzetközi korosztályos élvonal technikailag még jóval előrébb jár, mint 
ahol ő tart, viszont nagyon jó úton halad, most lesz szükség az elkötelezett, türelmes 
építkezésre. Most már tudja, hogy mi a szint, amit a nemzetközi szint csúszik, most kell 
szorgalmasan készülni.  
A versenyen a PGS napon, Marcellal közösen néztünk pályát és megbeszéltük a stratégiát, 
amit a versenyen gyönyörue̋n le is tett a pályára, sajnos a vége előtt 3 kapuval az ellenfele 
átsodródott az ő pályájába, aminek következtében ő is elesett, de sajnos a rutintalanságának 
köszönhetően nem óvott, így nem csúszhatott rerunt. A második napon a PSL-ben jóval 
nehezebb körülmények fogadtak minket, a waxolás kiválóan sikerült, de technikailag 
bonyolult, nehéz pályatuz̋és mellett, friss havas körülmények között elég kádas pálya alakult 
ki, amivel meggyul̋t Marcell baja, sajnos pont a legkritikusabb ponton esett, amivel teljesen 
elvesztette a sebességét a laposra.  
Összeségében egy nagyon fontos tapasztalattal lettünk gazdagabbak, én, mint edző, 
Marcell,mint versenyző rendkívül sok hasznos információhoz jutottunk. A nemzetközi 
fogadtatásunk nagyon pozitív és építő jellegu ̋ volt. A későbbiek folyamán ezeket a 
kapcsolatokat egészen biztosan a hasznunkra tudjuk majd fordítani.  
A szezonzárás pontvadász része sajnos magánjellegu ̋ okokból kifolyólag meghiúsult. A 
magánéletünk sajnos nem engedte, hogy az ideális pontszerző versenyeket meglátogassuk. 
De összeségében így is egy nagyon motiváló, építő jellegu ̋szezonon vagyunk túl, nagyon 
sok új kapcsolattal, hihetetlenül sok fejlődéssel, új perspektívával... tehát egy dolog, amit 
nagyon várunk most, a 2022/2023-as szezont!!!  
 
 


